
Žadatel o informaci 

Dobrý den,  

podávám žádost o informaci.  

Žádost se týká vyjádření ombudsmana Stanislava Křečka na jeho Facebooku. 

Dne 3. 10. 2021 na svůj Facebook ombudsman Křeček napsal: 

Orgán OSN vyjádřil „vážné znepokojení“ nad tím, že v ČR roste počet dětí zneužívaných formou dětské 

prostituce či pornografie. Výbor proto vyzval českou vládu, aby řádně prošetřila sexuální zneužívání dětí, zejména 

v on-line prostoru a v turistickém sektoru. Velmi by mne zajímalo, odkud „orgán OSN“ získal podklady pro 

takové tvrzení. Resp. kdo mu takové „informace“ od nás poskytuje. Zejména ten „turistický“ sektor mne zaujal. 

Žádám o sdělení těchto informací: 

● Účastnil se ombudsman Křeček osobně jednání zástupců vlády s členy Výboru pro práva 

dítěte, které proběhlo ve dnech 6. a 7. 9. 2021? 

● Předkládal ombudsman Stanislav Křeček Výboru OSN pro práva dítěte své poznatky 

ohledně aplikace Úmluvy o právech dítěte (a souvisejících opčních protokolů) v České 

republice? Pokud ano, prosím o poskytnutí této informace písemně. 

● Seznámil se ombudsman Křeček s podáními organizací z českého občanského sektoru (k 

plnění Úmluvy v ČR), které jsou uveřejněné na stránkách OSN, předtím, než napsal svůj 

příspěvek na Facebook? 

● Seznámil se ombudsman Křeček před komentováním názoru Výboru OSN na svém 

Facebooku s úplným zněním doporučení Výboru OSN ze dne 30. září 2021? Pokud ano, 

prosím o uvedení data, kdy se se zprávou ombudsman Křeček seznámil a z jakého 

zdroje? 

● Prosím o uvedení znalosti anglického jazyka ombudsmana Křečka podle Společného 

evropského referenčního rámce pro jazyky? 

● Proč je podle ombudsmana Křečka důležité, kdo informace týkající zneužívání dětí ke 

komerční sexuální činnosti Výboru OSN předal a nikoliv informace samotná. Prosím o 

uvedení konkrétního právního předpisu, kterým své stanovisko podpírá? 

● Prosím o informaci, proč dal ombudsman Křeček do uvozovek „orgán OSN“? 

● Proč se tak necitlivě ombudsman Křeček vyjadřuje k problému sexuálnímu zneužívání 

dětí, když dal slib, že „Slibuji na svou čest a svědomí, že svou funkci budu vykonávat nezávisle a 

nestranně, v souladu s Ústavou a ostatními zákony a že budu chránit neporušitelnost práv“?  

● Provedl ombudsman Křeček nějaké šetření (např. z vlastní iniciativy), jak příslušná 

ministerstva plní závazky obsažené v Opčním protokolu k Úmluvě o právech dítěte 

týkajícího se prodeje dětí, dětské prostituce a dětské pornografie (74/2013 Sb.)? 

● Pokud nikoliv, sdělte informaci, na základě jakého ustanovení zákona o Veřejném 

ochránci práv ombudsman Křeček postupoval, když kritické prohlášení vůči přezkumu 

Úmluvy OSN o právech dítěte na Facebooku publikoval? 



● Hodlá šetření z vlastní iniciativy (viz výše) ombudsman Křeček provádět na základě 

doporučení Výboru pro ČR? Vydal již pokyn k provedení takového šetření z vlastní 

iniciativy? Pokud ne, prosím o zdůvodnění ve formě informace podle zákona 106. 

Na základě poskytnutých informací zvážím, zda se obrátím na média a na Poslaneckou 

sněmovnu Parlamentu České republiky.  

Děkuji! 




